
Ide 
~ 

n 
Avis for vegfolk i Vestfold 

Nr. 3, 22. årgang, 27. april 1995 

Vogntogsjåførene etter all mediafokusering: 

- Tar ikke på oss 
hele skylda 

- Det har vært for mye fokusering på oss i media etter de siste vogntogulykkene, sier 
yrkessjåfør Ivar Lyssjø. Han mener vi må ta mer hensyn til hverandre i trafikken 

- Vi tar ikke hele skylda, sier landevegsridderne 
langs E 18 gjennom Vestfold etter mediafokuse
ringen i forbindelse med de siste trafikkulykke
ne der vogntog har vært innblandet. Vi må bli 
flinkere til åta hensyn til hverandre i trafikken 
er konklusjonen. 

~ Statens vegvesen 
~Vestfold 

Se side 7 

Tips oss! 
Rmg redaksjonen 
33 37 17 04109 

Per Nakjem 
påkjørt-

". vegen for deg"' 
forberedes. 
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Vegvesenet borer 
etter vann 
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Dn V - en utfordring for 

administrasjonsavdelingen!? 
Hva skjer etter 1. j ul i? 
Vi er nå midt i en , -,mskelig prosess -jeg 
Lenkcrpå Det nye VcgYcscnct. Alle snak
ker om I. juli. Tror Yirkelig folk at det er 
bare å knipse i fingrene. så er alt på plass') 
Det er etter den datoen alt det praktiske 
arbeidet start er. Hvordan skal adminis
Lra ~jonsm ·delingcn greie å håndtere dette 
på en "grei" mntc'.) Da tenker j eg ho,·cd
sak lig på om aYdelingen greier å ta vare 
på den unike ~ j anscn til å markere seg 
som "selger" aY sine ~jen cst cr. 

Satse på bedre service 
Administrasjonsavdelingens fem sek~jo
ncr bor kunne sen c resten aY etaten på 
det <l\ delingen har kompetanse til. Ser
' icc er kj ernen her. Hrnrdan skal avde
lingen greie dette slik at resten aY etaten 
vclgcradmin i stra~j onsa\'dclingcns tjenes
ter - ikke byggeropp liknende kompetan
se på egen m·dcling'.) Jeg har ikke noe sYar 
på det. men aYdclingen stårnå. på Yeg inn 
i Det nye Vcgycscnct. foran en kjempe
jobb. H\is eta ten er innstilt på å benytte 
admini strasjonsaYdel ingens ~i en esler. 
trenger de ansa tte på avdelingen hj elp og 
forståelse fra hele Vegvesenet. AYdelin
gcn \il ikke kunne greie dette a lene. Jeg 
tror heller ikke avdelingen \' Cl hvordan 
den skal greie å oYerbeYise "kundene" 
0 111 at de er de rette til å utfore de etter
spurte tj enestene. 

Markedsføring 
En mer be\isst holdning må til når det 
gjelder markedsforing av avdelingens for
skj ellige tjenester. Jeg er ikke i tvil om at 
det eksisterer god nok kompetanse og 
, ·i ten på de forskj ellige fagområdene og 
seksjonene på administrasjonsa\'del ingen 
til å kunne yte en tilfredsstill ende god 

hal i tet på sine ~jenestcr. 

Hva skjer i dag? 
Jo . '\·egbyggere" på andre aYdelinger 
sitter med siste nytt i EDB-utstyrog tilbyr 
eta ten tjenester både på det ene og det 
andre. Jeg har forståelse for at de "penge
sterke" a' delingene bmkerpengerpå ~jop 
aY nytt utstyr. Probl emet er at nernte 
aYdelinger lar kompetente ingeniorer få 
bruketid ti lå utYiklc seg til noe tilnænnet 
lik "EDB-guruer0 Mange a\' oppgm·ene 
kunnegodt nert utfortm· administra~jons

aYdelingen . Jeg mener at en klarere sty

ring fra ledel sen må til her. 

Følge utviklingen 
For å kunne yte 100% sen ·ice må aYde
lingen kunne greie å folge med i den raske 
utviklingen når det gjelder EDB-utstyr. 
Utski fting og fornyelse eret kra' i de1me 
sammenheng. Og det har sel\ folgelig 
sammenheng med okonomi/bevi lgninger. 
Administra~jonsa\'del ingens be\·ilgnin
ger de siste åra har ikke akkurat gitt de 
store muligheter. Jeg har en vond folelse 
av at aydelingen blir noe aktemtseilt ak

kurat nå. 

Velferdsturen 1995 li med 
M~till~I 

V eg ' esenets årli ge ve lferds 
tur foransa tte Yi l bli arrangert 16. 

juni . Turen er lagt til våre nære herlig
heter rundt Notteroy og Tjome. Kysten 
l skal stå for befraktningen. 

Båten skal seile umiddelbart etter at 
gang-og sykkelveganlegget i Ollebukta 
er offisielt å net av Ve s· efen. 

F orelopig er avgangen sa tt 
til ca. 13 .00. Kysten I vi l etter sin 

faste rute være inne igjen ved brygga 
når klokken nærmer seg tol\' . 
Nærmere program om aktivitetene på 
Gåsokalven vil komme senere. 



E 18 i Sande krever erstatninger av mange slag! 

På leting etter 
drikkevann 
Ved det kommende inn
slaget til tunnelen i Hane
kleiva finner vi firmaet 
Værås brønnboring A/S i 
fullt arbeid. De er nede på 
73 meter med boret, og 
vannet pipler opp allerede. 
- Brønnene skal erstatte 
det som Vegvesenet øde
leggerved utbyggingen av 
E 18, sier Kristi Kvernevik 
på anleggsavdelingen. 
Hun har ansvaret for at 20-
30 bo-liger i Sande får er
stattet sine vannkilder. 

Trond Holmstad 

Mange skal ha vann 
- Dette er den tredje brønnen vi borer her 
i Sande, forteller Kristi til Vestfolder'n. 
Denne brønnen skal forsyne 7-8 husstan
der med vann. Deterlittmerenndeandre 
hvor det liggerpå 4-5 husstanderpr. brønn. 
Vannet renner allerede godt ut av hullet 
som er boret. Arild Værås, som står for 
boringen anslår at brønnen vil gi ca. 8-9 
m3 vann i timen. Han sier det stort sett 
bare er ett av hundre huJI som er så bra 
som dette. 

Kristi Kvernevik sammen med Arild Vær&, ved den siste bronnen under Hanekleiva. 

Han har boret ned på 72 meter foreløpig, 
men stopper ikke for han når 81 meter. 

Fullkaff for geologen 
Forundersøkelsene er gjort av Prospe
ektering A/S, hvor en hydrogeolog har 
hatt ansvaret. I dette tilfellet har han be
regnet sprekkesoner som skulle ære 
gunstige for å finne vann. 
- Beregningene har slått til for fullt 
her, sier Kristi Kvernevik. 

Her graver 
firmaet Eeg
Henriksen ned 
ror fra bronnene 

~ og ned til 
boligene, sier 

i.====-=====----======-...c='------' Kristi Kvernevik 

Vannkvaliteten er god 
Boret er satt ned i nærheten av et bekkefar 
med ca. 20° vinkel. 
Normalt vil man ikke bore i nærheten av 
bekker, for der samles jo all dritten fra 
områdetrundt, sier Arild Værås. - I dette 
hullet traff jeg ikke på brytninger i lag før 
på ca. 30 m, og det er jo langt under 
vannet som renner i Qekken, sier Arild. 
Her er det nok ingen fare med kvaliteten. 
mener han. Det er mulig at vannet blir litt 
hardere enn tidligere. - Det skal visstnok 
ikke være så godt å vaske tøy i slikt vann, 
men det finnes jo tøymyknere, sier Arild 
Værås. 
- Det blir tatt prøver av vannet når det 
settes på kranene, og vi er opptatt av at 
folk skal få vann som er av minst like god 
kvalitet som det de hadde før, avslutter 
Kristi Kvernevik . 

J 



FORANDRING-FORANDRING
FORANDRING-FORANDRING 

Av leder for utbyggingsavdelingen: 
Tore Foss 

Jeg besøkte Vegmuseet ved Hun v i har alle vært på kurs og 
derfossen for kort tid siden. Et konferanser hvortemaet nett-

imponerendeanlegg. Hervarsam
let likt og ulikt fra Vegvesenets 
mangfoldige virksomhet for lang 
tid tilbake og fram til i dag. Det 
som særliggjorde inntrykk på meg 
var det utstyret som var blitt muse
umsgjenstander de siste I 0- 15 år. 
Her var EDB-terminaler av Os
born-typen som jeg selv var med 
på å kjøpe inn til vegkontorettidlig 
på 80-tal let. Landmålingsutstyr fra 
samme periode som vi i dag gir 
borttil utviklingsland i Afrika. Eller 
som gave til Estland og Litauen, 
noe vegkontoret har gjort. Her var 
plassert alt det planleggingsverk
tøy vi brukte for bare få år siden. 
Når jeg sammenlignet dette med 
dagens avanserte EDB-terminaler, 
programvare, digital kartlegging 
ved hjelp av satelitter etc., ble det 
klart for meg at hele planleggings
profesjonen innen Statens vegve
sen har gjennomgått en total for
andringpådissefåårene. Ved selv
syn kunne jeg observere at det sam
me hadde i større eller mindre grad 
vært utviklingen også på andre 
områder som f.eks . trafikkstyring, 
sprengingsteknikk og maskinut
styr. 

4 

opp har vært forandringer. Vi har 
alle både lest og hørt om at forand
ringstakten i samfunnet i dag er 
mye raskere enn tidligere og at 
behovet for å følge med er tilsva
rende mye større. Vi har hørt det, 
lest om det, men har vi egentlig 
tenkt gjennom hva det i realiteten 
betyr for oss i vår hverdag? For
andringene kommer normalt i små 
porsjoner. Vi merker det ikke så 
godt. 

En runde på Vegmuseet bør være 
obligatorisk for alle. Her får vi 
utviklingen presentert for oss i 
konsentrert form . Den sier oss med 
all tydelighet at i vår tid er det 
forandringene som er det nor
male og ikke det å bevare. 

D en menneskelige natur er selv 
sagt forskjellig, men likevel 

har de fleste av oss en viss tilbøy
elighet til å ville bevare det bestå
ende. Konflikten mellom dette og 
det å arbeide med forandringer er 
ganske tydelig. Er det slik at de 

mest vellykkede bedrifter og eta
ter har klart å akseptere forandrin
ger som det normale og arbeider 
kontinuerlig med dette i motset
ning til andre som skyver dette 
bort pga. ubehaget og uroen det 
medfører. Jeg mener det er slik. 

Vi er for tiden i ferd med å 
gjennomføre en stor forand

ring i etaten vår. Det har vært ar
beidet hardt med Det nye Vegve
senet gjennom lang tid, mange er 
slitne og ser fram til 1. juli . Da skal 
alt være på plass og i operativ 
stand. Jeg tror mange vil bli skuf
fet. Det vi nå legger på plass er kun 
organiseringen. Deretter skal vi 
skape innholdet, nye arbeidsruti
ner og samarbeidsformer. Mye skal 
prioriteres annerledes enn før. Vi 
skal utnytte ressursene bedre ved å 
samarbeide på tvers av fylkesgren
sene. Vi skal i ennå større grad 
fokusere på effektivitet og kon
kurransedyktighet. Behovetforfor
andringer står i kø også etter I . juli. 
Vi skal også skape nye kulturer i 
Det nye Vegvesenet. Noe av det 
viktigste må være å utvikle en 
kultur for forandringer. 



Dundret inn i veivesen-bil Faksimile fra 
Ost landspost en 
10. mars 1995. 
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varsling. forteller han og gjen
nom de åra (2-t) han harjobbet 
i Vegvesenethar han aldri opp
levd noe liknende. På slike 
kortvarige jobber er det ikke 
vanlig å ha dra med seg en stor 
skiltYogn. Per skulle bare fjer
ne noe E-verket hadde lånt av 
Vegvesenet og lagt igjen i grof
ta. 
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Bilen taksert 
!folge Morten Guldbrandsen 
på p latcverkstedet på Ås er det 
stor skade på bilen til Per Na
skjem. Taksten lyder på over 
70.000 kr. Ramma har blitt 
skje\'. lasteplan er odelagt og 
lys knust. Arbeidet med ret
ting av ramma skal et fim1a i 
Tonsberg ta. mens skadene 
ellers skal tas aY Vegvesenets 
eget verksted. 
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I vegen for. .. ? 
- Dette har nok satt et støkk i meg, sier 
Per Nakjem i driftsområde en til 
Vestfolder'n etter at han var så uheldig å 
bli påkjørt mens han var på jobb i sin 
gule lagbil. 

Jorun Sætre 

Blitt skremt 
- Det er forste gang jeg har 
opple\'d å bli kjortpå, forteller 
Per. Selv om jeg ikke fikk 
noen fysiske skader. tenker jeg 
på det under jobb på vegen nå 
etterpå. sier han videre. Han 
innrømmer at han tenker seg 
mer om når han parkerer langs 
\'egen. 

Kraftig smell 
Det ble en kraftig smell idet en 
mindre lastebil kjorte inn i 
Vegvesenets gule lagbil. Sjå
før Per Nakjem var igang med 
sine daglige gjoremål langs 
Lågendals egen da ul. kken 
skjedde. - Jeg satt i bilen da 
den ble kastet rundt i vegen og 
havnet i grofta. forteller Per. 
Han var på veg ut av bilen da 
han så at den lille lastebilen 
komme mot ham. - Jeg trodde 
jo aldri at den skulle kjøre rett 

i meg. men det gjorde den. sier 
han. Per satte bilen automatisk 
i gear og dro opp håndbrekket. 
Seteryggen i bilen roka\· og lå 
helt flat. 

Til sykehus 
Ambulanse ble tilkalt og Per 
ble med til Larvik sykehus for 
en rutinesjekk. Det bletattront
gen av rygg og nakke. Men det 
ble heldigvis ikke konstatert 
skader. oe smerter i korsry
gen hadde han. men de for
svant etter noen dager. Litt 
skjelven var han naturligvis 
også. 

God arbeidsvarsling 
-Jegvarsletart>eidetgodt. sier 
Per til Vestfolder'n . Med fire 
blinkende gule lys på taket 
mener han at bilforeren ble 
varslet i god tid og godt nok. 
Han har alltid foll seg trygg 

langs vegen med en slik \'ars
ling. - Vi er alltid meget be
\'isst på sikkerhet og art>cids-

Bilen til Per l\'akjemfikk stor medfart etter u~vkken i Lardal. 

Kampanje på gang 
Statens vegvesen Vestfold vU i å..- trappe opp kam· 
panjen • 1 vegenfor c1e9•. Onsdag 1q. mai er satt av 
og to arbeidsområder på E 18 og et arbeidssted 
langs RV 19 vil være aktuelle- marlceringssteder. 

Vi vH denne gang også invitent politiet. Det er også 
planer om bruk av hastlghe.1småleren (" din fart*) 
som er I fjor som ble brukt som prøveprosjekt langs 
E 18. Da kan l>Jllstene selv se hvilken hastfgh~ de 
holder når de passerer arbeidsstedet. 

utdeling av brosjyre og "småting" tU bilistene blir 
det på arbeidsst~ehe og andr• passel\de steder 
rundt i fylket v~rt. 
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Samarbeidet 
skal føres videre 

Diskusjoner om bade sprikende regelverk og valg av praktisering, endte opp i felles forståelse og bedre 
tider for samarbeidet 0111 skilting og oppmerking i Vegvesenet. De som var med: f v. Øyvind Gjerstad 
(drift), Finn Carlsen(drifl), Kjell Jacobsen(drifl), Bjørn Andersen(drifl), Tormod Schau(biltilsynet.}, 
Knut Solheim(biltilsynet) og RolfSikveland(biltilsynet). 

Etter at alle hadde hilst på alle, dro en "fullpakka" Vegkontorbuss ut på vegen. 
Både drift. trafikkant & kjøretøy og Biltilsynet var representert. med Vestfolder'n 
i bagasjen. Målet med turen var å se på skiltingen og vegmerkingen langs de 
nye oppkjøringsrutene. Det er faste ruter som Biltilsynets sensorer bruker når 
nye førerkortkandidater skal testes. 

Trond Halmstad 

D el var som å høre "Jeopardy" på TV 
når RolfSikveland dro igang samta

len ut porten. Vi har spørsmålene, dere 
har svarene! Han henvendte seg til ek
spertisen fra drift som var med på turen. 
Tormod Scau som er sensor ved Biltilsy
net i Tønsberg hadde notert noen punkter 
på blokka si. - Del beste eksemplet på 
forvirrende vegmerking finnes på RV 
303 fra Melsomvik til Stokke sentrum, 
mente han. Dermed gikk turen dit. 

Forkjørsveg eller ikke 
Det spesielle med den omtalte streknin
gen er al del ikke er forkjørsveg. 

& 

Vanlig høyreregel gjelder med andre ord. 
- Problemet med strekningen er at mer
kingen visuelt Jår del til å se ul som om det 
er forkjørveg, forklarer Rolf Sikveland. 
Det er vanskelig å se om en veg som 
kommer inn på riksvegen skal regnes 
som en avkjørsel eller el kryss. 
Ettersom turen gikk mot Stokke, obser
verte alle al del ikke var konsekvens i 
merkingen. I noen kryss var kantlinjen 
stiplet, i andre var den heltrukket. 
Bjørn Andersen som jobber med veg
merking hadde med seg regelverket i 
veska. Etter både diskusjoner og høyt
lesing ble del klart at vegen var merket 
som forskjørsveg. Konklusjonen var al 
de fleste kantlinjer må fjernes i kryssene. 

Felles forståelse 
Eller al "Stokkeproblemet" var løst, kunne 
det anses som et eksempel for resten av 
fylket. Nå må oppkjøringsrutenesom Bil
tilsynet benytter legges fram for drifts
avdelingen med problemområdene 
innmarkert. Del blir en jobb for Rolf 
Sikveland, som fungerer som bindeledd 
mellom Biltilsynet og driftsavdelingen. 
- Dette var meget nyttig, nå må vi rette 
opp det som er galt raskest mulig, kom
mer del fra Finn Carlsen. 

Befaringen hadde vært en suksess, og det 
er tydelig al spranget inn i et nytt om mer 
samarbeidende vegvesen, ikke er så stort 
som mange vil ha del til! 



Yrkessjåførene om fokusering på vogntogulykkene: 

- Ikke bare vår skyld! 
- E 6 gjennom Øst
fold og E 18 gjen
nom Vestfold er de 
verste strekninge
ne jeg kjører, sier 
trailersjåfør Ivar 
Lysjø fra Ski ti I 
Vestfolder'n. En ti
mes obligatorisk 
førerkortopplæ
ring for vogntog i 
1974 og 20 års erfa
ring på landevegen 
gjør han til en av de 
mesterfarne lande
vegsridderne. 

Jorun Sætre 

Vi spør vogntogførere 
Det har i det siste halve året 
vært en sterkt mediafokuse
ring på trafikkulykkene der 
vogntog har vært innblandet. 
Hvorfor? Vi stilte spørsmålet 
til tilfeldigeutplukkedevogn
togforere som var innom So
lum for vektkontroll. Reak
sjonene vi fikk da vi snakket 
med sjåførene var meget posi
tive. Mange hadde fol el sen av 
ikke å ha noen dialog med 
myndighetene i det hele tatt. 
en slik samtale hadde de vir
kelig behov for. Et par av dem 
nevnte at de gjeme kunne ha 
med en representant for myn
dighetene (Samferdselsdepar
temenet ellervegmyndighete
ne) på en langtur for virkelig å 
oppleve problemene de sliter 
med på nærthold. Vestfolder'n 
ble herved invitert med på en 
tur til Vestlandet!! 

For mye fokusering 
- Det har vært altfor mye foku
sering på oss i media i det 
siste. sier Ivar Lysjo til 
Vcstfolder'n. - Når det er to 
personbiler innblandet i en 
ulykke. blir det ikke formidlet 
med så feite bokstaver i avisa. 
sier han videre. Vi er jaktet vilt 
for tida . - Jeg tror det må 
fokuseres på andre ting som 
f.eks. hele samfunnsstruktu
ren, sier han videre. Folk er 
mer stressa. har for dårlig tid 
med tidsfrister og skal bruke 
kortest mulig tid fra A til 8 . 

Ta hensyn til 
hverandre i trafikken 
- Vi må ta mye mer hensyn til 
hverandre i trafikken. sier Ly
sjo. En annen sjåf or nevnte at 
personbiler som ~orte saktere 

enn fartsgrensa var et irrita
sjonsmomentfor han. Han inn
rommet også at han mange 
ganger kjorte helt opp i stot
fangeren for å skremme "sin
kene" litt. Men hva slags 
situasjon får vi da? Han fortal
te også at mange yrkessjåforer 
foretar risikofy li te handlingen 
i trafikken for å rekke fram til 
bestemmelsesstedet til avtalt 
lid . De kjorer stort sett bare 
etter "skiva". 

Vegene må også ta 
skylda 
- Jeg liker ikke å kjore E 18 
gjennom Vestfold. forteller 
sjåf oren oss. Det gjelder for
resten strekningenhelt fra Oslo 
til Brevikbrua. Hvorfor ikke? 
Jeg vet ikke. men mange ste
der er det bred vegskulder og 

- Jeg tror dagens 
samfunn ma la en
del av skylda her, 
sier vogntogsjafor 
Ivar Lys ~o som 
sleit ikke er uenig i 
at endel sjaforer 
har f or darlig fo
reropplæring pa 
tunge lastebiler. 

jeg fø ler at vi hele tiden blir 
presset ut dit. Da benytter bi
listene enhver sjanse til å fore
ta forbikjoringer. Mange gan
ger kjører vi tre biler i bred
den! Det er farlig. men jeg 
folerat jeg ikke kan gjore noe 
og opplever mange nesten
ulykker hver dag. - Jeg tror 
myndighetene bor se litt på 
trafikkmonsteret. ikke bare på 
farta. sier Lyssjo. Det hjelper 
ikke at politiet plasserer en 
laser i hver busk - de må vise 
seg ( sisk. 

For dårlig opplæring? 
De yrkessjåforene 
Vestfolder'nsnakketmedhad
de lang fartstid som sjåf or. 
Men felles for alle sammen 
var en kort forerkortopplæring 
for mange årsiden. Da vi brag
te problemet på banen. fikk vi 
fra enkelte en negativ reak
sjon. - Det er ikke noe gæren't 
med opplæringa mi. sa den 
ene og mente at den lange er
faringen han hadde oppveide 
alt. - For å prove å finne en 
årsak til vogntogulykkene, har 
myndighetene funnet ut at vi 
harfordårlig opplæring. sa en 
av dem. Han måtte være enig i 
at en time i 1974 er for lite. 
Arbeidsgiveren gjor heller in
genting i den anledning. for
talte han videre. Hvem skal da 
gripe inn? Samfunnet? 

7 



Vestfolder'n ~=========================~ 

Historiemøte på 
historisk grunn 
22 vegfolk hadde funnet vegen 
til Bruserød skysstasjon der 
historielaget arrangerte sitt møte 
torsdag 9 . mars. 

Anne Grete Friber 

Lyrcl i historielaget forsokcr å avholde sine moter 
på for kjclligcsledcri fylkclogdcnncgangcn hadde 
Mary Kristensen funncl fram lil Bruscrod skyssta
sjon. om i dag eies a\· hislorielagel i Borre kom- EnhyggeligpratrundtbordetpahistorielagetsmotepaBruserod. Bakfra 
mtmc. \lenstre Sverre Larsen, ;\'i/s .\fehammer, Kare Klausen og Irene Enerud. 

En takk til alle for 
vaktperioden ":1995 

Av Tor"odd Ri seth 

Nå vil jeg si til mine venner i nord og i sor. 
at na kan vi slappe av selv om det snor. 

Det skal ogsa bli deilig a kunne ga pd do, 
uten (J/ noen forstyrrer meg med relefonet n.o. 

Vakta er over. og der ør godt. for nå kan vi igjen 
delta sammen medfamilien ~ er det ikke flott? 

Ntt melder vi oss igjen inn t S(Jmfimnet - l morp,en den dag, 
hvor v; som vattlig kan drive blide med stort og smått -

vi kan tU og med delta i lystig lag! 

Allikevel er VCfkta over. "Tro om vt reisen vover. 
skiJ/le a gjeme derover". 

Det som jeg nfl tenker på, er DnV - hva sa du nå? 
Ikke noe å bry seg om??? 

Alle a.ndte tenker, sier du - selv om hjernekassa kan være tom. •• 

Ja, tiden vil vise hva "vijåT å se, over de hoye jjelle". 
Jeg håper at øyet ikke moter bare sne" men også ai den gode fe, 

kan gi oss fortsatt gode levevilk&r -
i Det nye Vegves "ne. 

l mæt kan jeg i hvertfall si, at i denne vak/perioden er del ikke 
mange. som har fett bl/en sin tll" gli. 

Denne vinteren har jo gåtr helt utrolig flott,. og kyldenfor det er 
været ~ og at vi alle har 0 bestått'~, 
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Jeg/øler at alt har gått uten en knirk. 
selv om jeg sikkert kan være en pirk I 

Takkfor god innsats og godt samarbeid til AUE vakter og 
kolleger både i Vestfol~ Telemark o ved VTS! 

Den gamJeskyssta~joncn liggersyd for de besvær
lige Helland-bakkene \'Cd del som den gang \'ar 
ho\'edvegen gjennom Vestfold. men som nå heler 
fylkesveg 675. Jom Freberg fra styret i historie
laget orienterte om gårdens historie. Stedelcr kjcnl 
fra l.iOO-tallct og navnet kommer av "Brusi som 
rydddel plassen" . Den eldste delen a hovedbyg
ningen er fra beg_ nnclsen a\' 1700-Lallel og det har 
vært drevet gårdsdrift fram Lil 1970-Lallct. 

l 1823 likk gårdeieren be\'ilgning Lil å drive skyss
slasjon og gjestcgiveri og husel ble bygget omtrent 
dobbelt så stort. Det er bc\'art lite dokumentasjon 
fra driften a\' skysstasjonen. Fra andre kilder vet vi 
imidlertid al el "naulcic med lys og varme for 
kondisjoneredc" kostet 2.i shilling. mens "andre" 
betalte .i shilling. De skilte godt på klientellet sitt 
den gangen. 

I 1870-årcnc ble Sorlandske hovedveglaglom og 
fra 1875 er del igjen bare gårdsdrift på Bruserod. I 
bero nnclsen av dette århundre ble gården overtatt 
av en ungkar som igjen tesa ment erte gården lil sin 
husholderske. Hun dode siste på 70-Lallel og lesla
m en terte gården til sosialstyret i Borre. Jorda ble 
da solgt til nabogårdene og historielaget fikk kjope
bygningcnc. 

For historielaget i Borre var huset et godt utgangs
punkt for istandsetting. der var omtrent ikke gjort 
endringer på bygningen siden den slorc påbygg
ingen i 1823 . Det ligger på en sandrygg og er like 
rell og lint i dag som den gang. 

22 , ·cgfolk fikk også en orientering om historie
lagets store oppgave i år og neste år. nemlig delta
kelse i registreringen a\' gjenstander på vcg
sta~jonen i Sande og forberedelsene til flytting for 
å bygge om et veghistorisk miljo på Ås. Etterpå var 
det spekemat og (lell)ol. kaffe og kaker i kjokke
net. En riktig trivelig kveld ble det. 



Vestfolder'n 

Den landso11!fattendejubileu111sforesti/lingen " I "eienfra111 11 111ed Frode Ras111usse11, Annika ll"ith, Karl Sundby og 
Gulbrandsens kor hie 1·isl pa Bakkenteigen fordag I. april. 

1 ·egsje/Johan f,epperod leder an i kakeskjæringa pa arra11ge-
111e111et som .\"orsk .-lrheid. 111ands/orh1111d hadde i 1 ·es!fbld. 
Sigbjorn Gjerden og Finn Skonlorp.fohnsen overvaker det hele 

Norsk Arbeidsmandsforbund ble stiftet 
13. april 1895 og feirer i år 100 år. I den 
anledning ble det lørdag 1. april vist en 
forestilling på Bakkenteigen Høgskoles
enter etter initiativ fra N .A.F. avd. 11 Øst/ 
Vestfold. 

Jorun Sætre 

100 år 
lfolge fo1mann i Vestfold vegar
beiderforening. Bjo111 Sorlie \' il 
fon.-stillingcn "Veil.'11 tram" bli vist 
tlerc stederpil Ost landet i forbin
delse mc<l 100-arsjubilect. Dcttc 
er en forestilling bestående av 
sketsjerog sm1gcr som speiler den 
tida forbundet har levd. men og sa 
tida vi i lever i n og gar i mote. 
B de lnunor og alvor var repre
sentert i de forskjellige nummer. 
Enmtig forestilling. der Gulbrand
sens kor fra I lorten ha<l<le en ·en
tral plass. 

" I 00 år under fanene" 
Tolv vei- og jernbaneanleggsar
beidere kom sammen i Kristiania 
Arbt:idersamfunn for a stifte et 
landsomfattende forbund. De re
prt:senterte vel 200 organisertt: 
arbeidere vt:d firejcmbanearbei
<lerforeninger langs I Iamar-Sel
bancn. u·e veiarbeiderforening.er i 
Lyngdal. Mm1clal og ig<lal og 
ved veibroen i Tretten i Oyer. 
Initiativtakeren Olav tmm. da
værende sekretær i Ol!l Norske 
Arbeiderparti bievalgt til forbtm-

<lets li.irste fonnami. Ved starten 
tok <le navnet Det norske vei- og 
je111baneforbun<l. Men rammen 
ble snart for liten og forbundet 
utvidet og tok navnet Norsk Ar
bei<lsmandsforbun<l i 1900. For
bundet har overlevd og lever i 
hoyestc gra<l i dag. Me<l et slag
ord: Det er bare den rettferdige 
solidariske fordelingspolitikk som 
ti_ener oss alle. 

Lokal markering 
Ve tfol<l Vegarhei<lerforeninghar 
marke11A1bei<lsmood5forbundets 
jubileum sammenme<landrefor
cninger ki1yttet til forbtmdct. Ju
bileumsforestillingen på Bakken
teig.en er et samarbeid mellom 
profesjonelle skuespillere og lo
kale kor som pa forh nd har ovd 
inn musikken og scenografien. 
Revyen settes opp over hele lan
det ·om endel av en landsomfat
tende markering av jubileet. Le
delsen i talens vegvesen Vest
fold var invitert til revyen og et
terp ble <let ·ervert snitter og 
kaffe/kake. 
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info 
Det nye Vegvesenet 

Vi GRATULERER følgende med seksjonslederstilling 
i Statens vegvesen Vestfold: 

Ad mi nistrasj onsavdelingen 
Eva Bor~ leder personal 
Eva M.onsen, leder fellestjenesten 

Trafikkavdelingen 
Harald Ouff" distriktleder, base As 
Thorleif Hotm"Olsen, distriktsleder, base Larvik 
Anne M. Økstad leder vegforvaltningsseksjonen 
Erik Thomassen, leder trafikksikkerhetsseksjonen 
Finn Carlsen, leder trafikkavviklingsseksjonen 

Utbyggingsavdelingen 
Steinar Aspen, leder planseksjonen 
Karl Høiland, prosjektleder E 18 nordre Vestfold 
Ulf Haraldsen, prosjektleder TransportplanTbg/Nø 

Produksjonsavdelingen 
Leif Kjølen, anleggsleder E 18 nord 
Olav Lervik, anleggsleder Transportplan Tbg/Nø 
Oddvar Bakken, produksjonsledervedlbolds- og anleggs
produksjon 
Einar L unde seksjonsleder pesialproduksjon 
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Tidsplan for innplassering 
av medarbeidere 
28. april 
Forslag til stillingsbeskriver/bemanningbehandles i 

ledermotet. 

4. mai 
Stillingsbeskrivelsene, organisasjonskart ny orga
nisasjon og antydning om antall årsverk sendes til 
fagorganisasjonene. 

9. mai 
Mote med organisasjonene vedrorende stillings
beskrivelsene. 

12. mai 
Forelopig forslag om innplassering sendes den en
kelte med tilbud om samtale. 

12. - 20. mai 
Samtaler med medarbeidere og nærmeste leder. De 
ansatte kan komme med onsker. Ansvar: nye avde
lingsledere. 

22. -24. mai 
Utarbeide endelig forslag til innplassering (etter 
samtaler). Ansvar: nye avdelingsledere. 

29. mai 
Bre blir sendt den enkelte ansatte med svarfrist. 

9.juni 
Svarfrist for de innplasserte. 

12. - 15. juni 
Endelig bemanningsplan skal lages. 

15. jun i 
Bemanningsplanen sendes fagorganisasjonene. 

20. juni 
Mote med fagorganisasjonene. drøfting. 

26.juni 
Endelig bemanningsplan sendes Vegdirektoratet. 



Kjemisk rensk 
i Vegvesenet 

- Kjemiske og helsefarlige stoffer skal 
registreres, sier hovedverneombud Al
lan Kristiansen til Vestfolder'n. Vegdi
rektoratetharlageten "svarteliste" over 
helsefarlige kjemiske stoffer. 

Jorun Sætre 

Må bli bedre f) lkel. Han startetrunden midt 
- oenpla serif~lketerbcdre ifebruarogregnermedå\'ære 
enn andre. forteller Allan. Men ferdig ca. 1. juli. 
generelt sett bor \'i bli mer 
be,·isst på h\'a \'i lagrerav kje- Svarteliste 
miske stoffer. - Rester må fjer- Vegdirektoratethar gått ut med 
nes på en fors\'arlig måte. sier en sYarteliste O\'er helsefar
han \'idcrc. Allan er i disse ligc produkter. - Disse skal 
dager igang med en registre- fjernes og erstattes med andre 
ringa\' kjemi ke stoffer som produkter. forteller Allan. Pro
blir brukt og lagret på for- dukter med ukjent le\'erandor. 
skjellige steder i Vegvesenet i utgåtte produkter og produk-

- Disse dunke
ne inneholder 
.\vært helsefar
lige stoffer og 
skal derfor 
sendes til Ta
ranrod, sier 
hovedverne
ombud . li/an 
Kristiansen 

Forsvarlig oppbevaring 
Enhver som er i besittelse av 
spesialavaU har ansvar for at 
avfaJletoppbevares lagresogfor 
øvrig tas forsvarlig hånd om. Og 
at det treffes tiltak for å fore
bygge at spesialavfallet forårsa
ker forurensing eller skade på 
mennesker eller dyr, eller fare 
for dette. 

ter som brukerne kan unn nere 
finner\'i på lista. Det skal bru
kes stoffer som er minst mulig 
helseskadelige. - Vi skal ned 
på et minimum a\' antall pro
dukter. sier Allan Yidcre. Det 
finnes et utall a\· forskjellige 
typerkjemiske midler i etaten. 

Fjerner det verste 
- Jeg fj erner de mest helsefar
lige produktene. forteller 
Allan. Dette blir forelopig la-

gret på Ås. Det skal di tri u
eres derfra til Taranrod. H ~r 

avdeling må da betale form -
leveringa\' "sine" stoffer. Pri
sen er hoy for avlevering. 

Godt mottatt 
På sine turer rundt til de for-
kjcll igc lagringsplassene i fy 1-

ket. moter Allan bare hygge
lige folk . Det eren greijobb å 
lå gjort og folk forstår hva det 
gjelder. emlig \'år helse! 

Grupper spesialavfall forskriften omfatter: 
Gruppe 1 Spillol~ 
Gruppe 2 Annet oljeavfall 
Gruppe 3 Stabile oljeemulsjoner 
Gruppe 4 Løsemiddelavf aJI 
GrutlJ>e5 Maling, tim, Jakk og trykkfa-rger 
Gruppe 6 De tiUasjonsrcster 
Gruppe 7 Tjæreavfall 
Gruppe. 8 Avfall som inneh-Older kvikk!iølv og kadmium 
Gruflpe. 9 Prioriterte hel e-eUer miljgsbdelige met.aller 
eller metallforbindelser 
Gruppe 10 Cyanidboldeliga"'fall 
Gruppe 11 BekjempelsesmjdJcr 
Gruppe 1.2 IM>cyanate.r og and-re.ste-rkt reakth·e stoffer 
Gruppe 13 Etsende stoffer og produkter 
Gruppe 14 llandført avfaU fra oljebori:ttg-/1>roduksjon 
Gruppe.15 Annet meget giftig, giftig eller mil.føskad.clig 
a\'faU 
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Nye 
Mye arbeid for 
våre egne folk E18 

nordre Vestfold 

Av Jorun ætre 

Iføl~ • Ka rl Høiland oker bemannin
gen 1rn E 18 an legget ytte rligere. -Vi er 
na op1>e i ca. 130 som er knyttet til 
anlegget, sier han. 

Fra fylkesgren en til Bergsenga 
Vegyesenet i Ve Lfold har lite igj en Cl\' 

arbeid på -l-felten i nord. Bare en entre
prise ph stoy kjcm1 \'Cd Berg enga er 
igang. 

Gutufossen bru 
A/S Anlegg er godt igang med bygging 
:wGutufos enbrn. Pclingognordrc land
kar er ferdi g og det er all opp to-Lre 
o~ ler. De er igang med montering a\· 

·ti las for forskalinga\· O\'Crb~ gning. oc 
anncring er og å gjort. 

Løsmasser 
En god del lo ma er er tatt ut på trek
ningen fra Gutufos en til Hallan. Det Lår 
me t igjen i Bjorgchaugen. 
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Første salve selv! 
Fjellsprengning arbeider er igang i 
Bjorgeområdet. Denne jobben blir ulfort 
av \'å re egne folk . 

Brekke kulverter 
Brekke \'egkulvert er ferdig og det gjen
sLår noe måtteri når det gjelder vann
kul\'erten. Dene arbeideL er gjort med 
egne folk og er uLfort på kortere Lid enn 
planlagt. 

Hallanåsen 
- Firmaet Ve Lfold F]ellboring N hol
der god framdrift med sprengning -
arbeidene i Hallanåsen. sier Karl. Vi reg
ner med å \'ære ferdig i midLen av jtmi. 

Gilhus og Tollerudelva bruer 
Entreprisearbeidene på Gilhus og Tolle
rndcl\'a brner er I~ t ut og lim1aet N 
Anlegg er foreslått som entrcprenor. Dette 

. .... 

limrnet har da stukket av med tre anbud 
på brnarbeider på nye E 18. 

øndre Bolstadåsen tunnel 
Det er linnaet H & K Sandnes NS fra 
Larvik som gjor denne jobben og ifolge 
Karl Hoiland går dette greit. 

Bjørge miljøtunnel 
- Vi har tenkt å gjore denne jobben i egen 
regi. forteller Karl. Bjorge miljotunnel er 
en 170 m lang med to lop (lire felt) og 
arbeidene tilsier en kostnad på ca. 22 
mill. kr. Vi regneråstarte I. oktober 199-
hvisalt gåretterplanenogjobben il vare 
ca. I år. - Dette er en stor jobb for oss i og 
med at hele konstruksjonen skal støpes i 
betong. forteller Karl videre. Hvis vi sam
menligner denne med miljotunnelen i 
Borre er den kortere. Men den skal deri
mot bygges med to lop. 

- I 'i er jornoyd med 
arbeidet og .fram
driften pa Gutu
jossen bru, sierjv. 
Dag Atle Tangen, 
pro >jekt/eder i AIS 
Anlegg Bard Kri -
tian en, Geir Sver
re Horvei og Karl 
Hoi/and til 
1 ·e. lfolder'n. 



... Hanekleivtunnelen ... 
Avgjørelsen er tatt 
Tunnelen i Hanekleiva 
skal bygges med to løp, 
altså firefelt. Dermed får 
vi en strekning på 3 km 
fire-felts motorveg på E 
18 i Hanekleivområdet. 

Forskjæringen 
Forskjæringen for Hane
kleivtunnelen blir satt ut 
på entreprise og arbeidet 
skal starte ca. 1 . august 
1995. 

Samarbeid med 
Hordaland 
Arbeidene med tunnelen 
regner vi med å gjøre i 
egen regi sammen med 
Statens vegvesen Horda
land. Ifølge Karl Høiland 

er vi inne i en dialog med 
"tunnelspesialistene" fra 
vestlandet Det er ikke 
undertegnet noen avtale 
på nåværende tidspunkt, 
men di kusjonen er 
igang. 

Lageret på Ås flytter i nye lokaler: 

- Nå skal vi serve hele eta n 

- Nå får jeg det som jeg vil, 
sier en fornøyd Nils-Wil
helm Berg til Vestfolder'n. 
Lageret på Ås vegsentral 
har nå flyttet over i nye 
lokaler og skal bli mer be
visst på å betjene hele eta
ten - ikke bare verkstedet. 

Jorun Sætre 

Styrket MA-funksjon 
- Planene om å realisere tanken om et 
sentrallager i Statens egvesen Vestfold 
har vi hatt i mange år. sier lagerformann 

Berg. Han visertil maskinsjeffinn Skon
torp Johnsens klare meninger om en styr
ket MA-funksjon. I forbindelse med Det 
nye Vegvesenet er nå tiden moden. I 
slutten av I 99-l og begynnelsen av 199 5 
harde konkrete planene om et nytt lokale 
for plassering av et sentrallager blitt kla
re. - I tillegg til skiftinga lokaler. vil vi 
også satse mer be isstpå bedreservice, vi 
må ut i hele etaten å tilby våre varer og 
tjenester. sier Nils-Wilhelm. 

Forbli r på Ås 
Lokalitetene som ertatt i bruk er endel av 
bygningen for skiltlageret. - Det har blitt 
fint. innrømmet Nils-Wilhelm stolt da 
Veslfolder'n var på besøk sondag 23 . 

- I "i erfornoyde med lokalene, 
·ier en lill sliten lagergjeng 

etter jly/lejjauen helga 22. og 
23. april. F.v. ils-IVilhelm 
Berg,. Inne-Berit. lskestrand, 
Bjorn Skjeggerod, Trine John-
en og Johnny Haugerod. 

april. Da hadde "lagergjengen" holdt på 
hele helgen. Anne-Berit var igang med 
skurebolta. Bjørn og Trine fraktet varer 
fra det gamle til det nye lageret. Alle stod 
på for å bli ferdig i løpet av helgen. 

Sentrallager for hele etaten 
- Jeg har siden Vegdirektoratet i 1977 
bestemte at lageret ikke skulle ha rollen 
som sentrallager. foltal vi har vært verk
stedets lager. sier Nils Wilhelm. Den av
gjørelsen som den gang ble tatt reagerte 
han svært negativt til. - Jeg foler nå at 
lagerfunksjon blir oppbygd på nytt, sier 
han videre. Da er også Dn V en pa ende 
anledning til å gjore det. A vgjorelsen om 
flytting av lageret og.samtidig gjore det 
til en mer helhetlig sentralfunksjon er tatl 
i samarbeid med vegsjefen. BU har be
handlet saken. 

Tettere samarbeid 
Det legges nå opp til et tettere samarbeid 
mellom avdelingene. Utgiftene til driften 
av lageret skal nå fordeles mellom de 
enkelte avdelingene. Det skal heller ikke 
legges avanse på varene. bare innkjøps
pris pluss moms. 
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Fylkesvegene er 
rene marerittet 

- Teleskaderma skiltes i år igjen, konstaterer Trond Engebretsen og ils Erik I 1gelbretsen. 

Ved Hagenesbrua i Aasrum ligger brakka 
til et av rode lagene i område 3. Her er det 
Trond Engebretsen som råder grunnen, 
sammen med kompanjongen Nils Erik 
Engelbretsen. Selv om rodelaget har fått 

ny bil i løpet av vinteren, hjelper ikke det 
stort på vegene. De som bor her oppe 
hadde visst trengt ny bil de også, spesielt 
i teleløsningen, sier Trond Engebretsen 
med en spøk i tonen. 

Trond Holmstad 

Hompetitten 
Man skal ikke kjøre lenger enn 
noen hundre meter fra brakka 
forå møte "herligbeita". "Det 
gynger opp og ned", som det 
står i visa, passer godtå synge 
på disse vegene, mener Trond. 
Han er litt oppgitt når vegene 
liggerderog ingen penger fin
nes. - Det er tross alt jeg som 
har ansvaret for disse vegene. 
Når vegene er som verst, erdet 
ikke godt å forklarefolk at det 
kun finnes penger på andre 
budsjetter. sier han. 

Spent på framtida 
Det går mot 1. juli, og det er 
fortsatt uklart med rodeinn
deliger, plasseringer etc. 

". 

- Fordelen med rodelag som vann, sier Trond. På en runde 
her. er lokalkunnskapen, sier medbilenstoppervilikeover
Trond. Når det blåser kraftig for Trollsåsbrua på FY 602. 
fra nordvest vet vi hvor det Her er vegen i ferd med å bli 
kan falle trær over vegen, og tatt av elva. 
hvis det blirt1om vet vi nøyak- - I løpet av vårflommen regner 
tig hvorvegen blir lagt under jeg med at det skjer noe med 

vegen her, sier Trond. Han 
forteller at vassdragsvesenet 
er inne i bildet for å gjøre noe, 
men det blir som regel når elva 
er ferdig med gravingen og vi 
blir nødt til å stenge vegen. 

forts. neste side 

FV 602 er i ferd med å bli tatt av Trollsåselva kan Trond og i/s Erik konstatere. 



Fylkespolitikerne 
I fjor hadde rodelaget visning 
av "herligbeita" for sam
ferdelsutvalgeti fylket. På FV 
605 Tollehaugen- Bråvoll, 
hadde Trond og Nils Erik 
gravd et hull i vegen for at 
politikerne skulle få se hvor
dan vegen var bygd opp. 
- Det var kort og greit en cm 
slitelag, tre cm sand, og resten 
leire. Kort fortalt, en levende 
veg, sier Trond spøkefullt. 

Men det gutta spøkermest med 
er måten det hele skjedde på. 
Alle kom ut av bussen med 
hendene på ryggen og kikket 
noen minutter, før de ble litt 
frosne og måtte haste videre. 
- Så var det bare å lappe igjen 
og vente på bedre tider, spøker 
Trond, og Nils Erik ler. 

Noe har skjedd 
I 1995 er det bevilget 1, 4 mill 
kr til FV 602. Totalrenovering 
er beregnet til over 11 mill kr . 

- Det er vanskelig å si hva vi 
f'ar ut av de pengene, men litt 
bedret vedlikehold blir det jo, 
iallefall bedre enn bare å lappe 
hullene etterhvert, sier Trond. 
Men først errodelaget innstillt 
på å få fram sin sak og sine 
ønskernårdetnyevegvesenet 
skal tilpasses for alvor. 
- Jeg kan ikke skjønne at det 
kan bli de store omveltnin
gene, sier Trond, som har full 
støttefra sin makker Nils Erik. 

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••• 

Landsomfattende bilbeltekontroll: 

Flest ungdom som 
kjører uten belte 

- Det viste seg at størstedelen av de som 
ikke brukte bilbelte i Tønsberg var ung
dom, sier Martin Visnes etter at resulate
ne etter den landsomfattende utekon
trollen rettet mot bruk av bilbelte forelå. 

Jorun Sætre 
ble 1286 bilførere og passa

På landsbasis sjerer "tatt" uten bilbelte i lø-
1 forbindelse med biltilsynets pet av de timene kontrollen 
bilbeltekontroll ble statskas- varte. Vegdirektoratet mener 
sen tilført ytterligere en halv atresultateneavkontrollenvi

- Flott, du bruker 
bi /belte ser jeg, sier 
Magne Hagejorde! 
mens han sjekker 
førerkort og vogn
kort under bi/tilsy
nets kontroll på 
Horlensveien. 

troller og økt oppmerksomhet 
om bilbeltebruk har virket. 

I Vestfold 
- Tønsberg kom dårligst ut et
ter kontrollen i Vestfold, for
teller Martin. Dervar biltilsy-

nets folk plassert ved Gress
banen i forbindelse med sko
leslutt og ved Presterød ved 
arbeidstidens slutt. De fleste 
uten belte var ungdom. 
- Omtrent det samme resulta
tet hadde vi i Sandefjord, sier 
Martin. Mens det i Horten og 
Holmestrand var personer fra 
ca. 30 år og oppover som ble 
ilagt gebyr for ikke å bruke 
belte. I Larvik ble det ikke 
skrevet gebyr for manglende 
bruk av bilbelte i det hele tatt 
Der ble kontrollen holdt mel
lom Larvik og Stavern. 

million kroner. På landsbasis ser at trusler om hyppige kon- - Ingen gebyr å skrive her, sier Arnfinn Eriksen til denne bilist. 
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De LABber i det stille 

- Vi måler og kontrollerer for at varer og tjenester som Vegvesenet leverer skal ha 
en skikkelig kvalitet, sier Elisabeth Bratås på LAB 1en1. De fleste oppfatter LAB'en 
som en spesiell gjeng som jobber mye for seg selv. Vestfolder• n har vært innom for 
å være med på noe av det 11 LABfolka 11 pusler med til hverdags, både når de er å se, 
og når de jobber "i det skjulte". 

Trond Holmstad 

Skaper troverdighet 
Laboratoriet har en spesiell oppgave å 
fylle i Vegvesenet. Den skal passe på at 
det arbeidet i gjør i egenregi er godt nok, 
samtidig som de tjenestene vi kjoper fra 
andre holdermål . - Hvis man ikke hadde 
en kontroll som fungerte, ville systemet 
raskt miste sin tro erdighet, mener Elisa
beth Bratås. Med dagens system mener 
hun at LAB'en kan dokumentere h or 
god Veg esenet egentlig er. 

LAB'en i Det nye Vegvesenet 
1 Det nye Vegvesenet blir tre-lire stykker 
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fra grunnboringa overfort til produksjon, 
men ellers regner de selv med å bestå som 
i dag. - På grunn av utviklingen må nok 
arbeidsinnsatsen på enkelte områderfor
andres en smule, sier Erik Andersen. Kra
vene til utstyr som i seg selv er veldig 
dyrt, blir bare større og større. For et lite 
fylke som oss forsvarer del seg derfor 
ikke å ha topp ulstyr på alle områdene. 
Derfor er et samarbeid allerede i gang 
med Buskentd. - Vi gjor i dag alle spor-/ 
slitasjemålingeue i Buskerud, og det er 
planer om å få Telemark til å gjore endel 
bæree nekontroll for oss, sier Erik An
dersen. 

måle ... 
teste 

En kortoversikt over noen av 
de malinger og tester som 
LAB'en utfører. 

Grunnboring: 
Etter at en komprimeringskontroll er ut
fort iargrunnboreme beskjed om h orde 
må ta prøver, for at grunnforholdene for 
e t. planlegging/bygging kan sjekkes på 
en skikkelig måte. Boringen skjer med 
54 mm staver året rundt. Hele stålrør pres
ses ned i jorda. slik at uforstyrret masse 
blir tatt opp. Dermed kan hele profilen i 
massen kontrolleres lag for lag. 

Platebelastningsmåling: 
Målingfor å finne trykkstyrken til en veg 
under bygging. Måler synk/komprime
ring på stedet. En plate legges på vegen. 
Så blir f.eks en bil jekket opp på platen, 
slik atjekken blir presset ned. Så måles 
det om egen har sunket når belastningen 
på jekkes fjernes . Dette kan gjøres flere 
ganger 



Betongkontroll: 
Kontroll av støp f.eks. på de nye kulver
tene som Vegvesenet bygger. Trykk
styrken måles etter 7 og 28 døgn ve<! å 
trykke på prøven helt til den knekker. 

Asfaltkontroll: 
Masseprøver leveres av all asfalt som 
legges i sommerhalvåret. I tillegg passer 
kontrollørene på at temp etc. er som det 
skal være ed utlegging. 

Bæreevnekontrol I: 
Måling som foregår fra en bil med tilko
plet datautsty r. Målingen foretas v .h.a en 
tilhenger som belaster vegen dynamisk. 
Bæreevnen fremkommer som et uttrykk 
for nedbøyningen. Den kan fås ut på 
skjermen eller på papiret uttrykt i tonn. 
Disse målingene utføres på de fleste riks
og fylkesvegene. De vegene som harstor 
bæreevne blir ikke prioritert, fordi det er 
uinteressant om vegen tåler 15 eller 22 
tonn. Hensikten er å ha kontroll på de 
vegene som ligger under grensen på 10 
tonn. 

Spor- og Jevnhetsmåling: 
Hvor mye et vegdekke slites finner 
LAB'en ut vedjevnligå måle sporslitasjen. 
1 år er det spesielt interessant i og med at 

telerestriksjonene forsvant i fjor til fordel 
for aksellastrestriksjoner hele vinteren. 

Retrorefleksjonsmåling: 
Måling av plasten som legges til kant
linjer. fotgjengeroverganger, midtlinjer 
etc. Her blir produktets evne til å reflek
tere lys testet ved å sende et lys på skrått 
inn mot det utlagte stoffet, for å se hvor 
mye lys som reflekteres tilbake. 

Luminansmåling: 
Etterhvert har det blitt et krav Lit plastpro
duktene til vegmerking at de skal være 
lyse. D.v.s at de skal ses godt. Dette 
gjøres ved å måle refleksjonen fra stoffet 
med et visst lys satt på. 

"iljostasjon: 
I mars 1995 ble den nye miljøstasjonen Stein Erik Brekke har ansvaret fora 
på E 18 på Bergsenga satt i drift. LAb'en folge opp malingene pa miljøstasjonen. 
har fått som oppgave å samle prøver fra 
stasjonen. Målestasjonen er bygget opp 
somendelavenklimastasjon,sommange for av utslipp. sier Stein Erik Brekke. 
kjenner til. Denne kombinasjonen er den Målingene omfatter både vegens areal , 
første i sitt slag i Norge. Det spesielle er skjæringer og skråninger. Stasjonen kan 
at målingene starter lenge før den nye måle: Vanntemp./PHNannstand/Vann
parsellen eråpnet. Dette medførerat man mengde/ Avrenning(Ltr/sek)/Vannets 
kan måle verdier av utslipp både før og ledn. evne. Stein Erik innrømmer at del 
etter at trafikken er satt på. - Det vil gi blir spennende å følge målingene når 
langt sikrere tall for hva biltrafikken står trafikken settes på motorvegen. 

Bil tilsynets 

MC 
gutter 

-Folk lurer mest på hvordan man tar "lappen" og noe 
om regler i forbindelse med ombygging av syklene, 
forteller Tormod Schau. Han og Leif Klyve var til 
stede på MC-klubbens motorsykkelutstilling på Sem 
skole l. og 2. april. 

- Interessen for motorsykler er klart økende, forteller 
de. Også kvinneandelen a motorsyklistererøkende. 
Tormod forteller at det nok er en prosentvis deling 
40/60 % når det gjelder kvinner og menn som kjører 
tunge sykler i dag. - Når det gjelder alder, er det 
fremdeles de unge fra 18 år og oppover som tar 
lappen, men vi ser en økning av voksne etablerte 
menn i 40-åra som vil realisere sin ungdoms-drøm, 
forteller Tormod og Leif. 

Tormod Scahu svarte villig på spørsmål da MC-klubben hadde 
sin årlige utstilling på Sem skole. 



~~··················· 

I ({)) ~ 

() lav Farstad t,ars 

Lars Olav (30) er Moldenser 
av art, men må ikke bo der av 
den grunn. De siste fem årene 
har han jobbet pa Vegkonto
ret i Finnmark, på p/anavde-

/ingen. Lars Olav har utdan
net eg til ingeniør i Trond
heim, ogfagethansertrafikk. 

å har han et tolirig engasje-
ment på trafikk-sikkerhets
seksjonen, hvor han har for
de /t midler til nye 
trafikksikkerhetstiltak. Lars 
Olav synes omorganiserin
gen er spennende. lian 
liker at det skjer noe nytt. 
For tiden bor han på brakke 

pa Ås, og har som hobby li 
være pa husjakt. Ellers har 
han kastet seg med pli squasjen 
og tattfram sykkelen, men han 
innrømmer at han liker best li 
5ykle ifritida 

pendler han til rode/aget sitt i 
Kodal. ils Erik har tattfag
brev pli forskaling (Hole øst
E 18), men trives veldig godt 
i vedlikeholdet sammen med 
arbeidskol/ega Trond 
Ingebrigtsen. Han synes ar
beidet er allsidig og trivelig. 
Pli fritida spiller ils Erik 
mye gitar. - Foreløpig blir 
det øving for meg selv, og 

~----imil- ikke noe band, innrømmer 
. . E gelbretsen ilsErik. Detervisstiklæfordi 

N 1ls Erik n han ikke er god nok, men fordi 
ils Erik (23) er en glad gull blide bilhold og andre inter

fra ]/vasser. For tiden borhan esser tar det meste av fritiden . 
pli Torød pli øtterøy. Derfra 

Tore (32) kommer opprinnelig 
fra Sande, men bor pli Skoger i 
Buskerud. Han har derfor ikke 
lange biten ti/jobben på vann
ku/verten pli Brekke. (E 18). 
Tore begynte i Vegvesenet i 
september ifjor. Han har fag
brev på forskaling, tatt ved 
§20-metoden, d. v.setterek
stra lang praksis før fag
prøven. Tore har familie 
med to barn. Ved siden av 
driver han og kona blomster
butikk på Spikkestad i Røyken. 
- Der går nok mye av fritida seg godt til rette i Vegvesen
vår, sier Tore, som har funnet miljøet på anlegget. 

Martin Pedersen: Datasikkerhet ·:· .. ··•·. 

- et arbeidsmiljøproblem 
Jeggledermegtilåkommepåjobbenom 
morgenen - så lenge det varer ..... 
Etter morgenens diverse akrobatiske 
øvelser med brødskiver, bleier, barne
klær og parkering, er jeg såpass myk i 
kroppen (og varm i toppen) - atjeg kan 
starte på dagens utfordringer på jobben. 

Det starter ved ankomst til vegkontorets 
kjellerlokaler. Der blir jeg avkrevd Da
gens første kode:**** . Der har jeg lært 
meg et mønster som gjør at jeg kan 
glemme tallene og bare la hånden leke 
overtastaturet. Opprømt over å ha forsert 
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den første hindring går jeg rakrygget til 
min tildelte pult i livets skole. 
Her kommer svetteperlene - jeg skal ak
tivisere det som kalles kontoreffektivi
seringens største hjelpemiddel i det 20. 
århundre - datamaskinen ! 
Jeg prøver å roe nervene med en kopp 
kaffe Geg nyter medbrakt egen
produksjon) og en gulrot. Første utfor
dring: Få noe fornuftig opp på skjennen. 
Jeg er fortsatt i stand til å huske mitt eget 
navn - så initialene volder meg skjelden 
problemer. Dagens andre kode: *** 
Denne brukes så ofte - og endres så 

skjelden (?) at den gir gevinst de fleste 
ganger - og åpenbarer en skog av ikoner 
på skjermen. 

Så skal jeg arbeide med KRØSUS. Pro
grammet er det ingen (f§) feil med, men 
hvordan komme inn? Dagens tredje 
kode:*** Det hender det går bra - men 
gevinsten kan også være blank skjerm 
med fargestifter til. 
På dette stadiet er skjorteennene brettet 
opp forå gi litt luft til mine vilt famlende 
hender. KRØSUS er jo bare en mellom
stasjon -1LP 2000 er målet! 



Dagens fjerde kode: 0 * Nå begynner 
desperasjonen å komme. Det bender jeg 
må sette opp vinduet for å lufte. Er jeg 
heldig skal jeg arbeide litt i dette pro
grammet før jeg tar sats og prøver å 
komme meg inni Venusforåarbeideder. 

Dagens femte kode:*** Er jeg riktig 
dum i løpet av dagen lar jeg maskinen få 
hvile seg litt. Den trenger sikkert det. 
Etter fem minutter har den gjøken lagt inn 
et passord for i det hele tatt å gi tilgang til 
mine surt e1Ve1Vede programmer. 

Dagens sjette kode:*** (Pålagt skjenn
kode for personer med adgang til KRØ
SUS) 

På dette stadiet viser den alltid blinkende 
klokka på skjennen at det er tid for mat. 
Dette gir uante muligheterfor å hente seg 
inn, spise gulerot, og filosofere litt. 

Jeg har selv valgt kodene, men maskinen 
ber med ujevne mellomrom om stadig 
nye koder. 
En gang i bronsealderen egentlig ikke så 
lenge siden, hadde man bareen kode - og 
den klarte jeg å huske fordi den ikke 
hadde konkurrenter. I dag skiftes kodene 

Audun Non:lbOt.ten: 

med ujevne mellomrom. Før kunne jeg 
ha et system som ga meg en rimelig grad 
av treffsikkerhet når jeg skulle slå inn en 
kode - det var i gamle dager. 

Dum som jeg er følger jeg nå lojalt alle 
pålegg om å bruke forskjellige koder på 
forskjellige programmer. Jeg kan ikke 
bare legge inn den gamle koden på nytt, 
men må vri harddisken min for å finne en 
ny og unik kode. En finurlig ting er at jeg 
kan endre kode selv - mellom maskinens 
stadige piping p.g.a. feil kode og sultne 
spørsmål etter ny kode. 
Dette hjelper ikke stort. Maskinen vil 
stadig ha nye koder - og da må man endre 
alle igjen hvis samme kode skal brukes 
over hele linja. Jeg bruker ikke dette 
alternativet fordi jeg har forstått at del 
ikke er etterhåndboka. 

Jeg mente selv jeg hadde en normalt 
oppegående sentralprosessor, internt 
minne og harddisk (myk utgave), men 
tvilen melder seg. Jeg trenger snart en 
beroligende terapitime med en av de data
ansvarlige. (Burde det være en ny fag
gruppe ansatt i bedriftshelsetjenesten?) 
Min personlige terapi og førstehjelp har 

jeg ikke lov å skrive om ber, men meto
den blir brukt av mange jeg har snakket 
med på vegkontoret - og det holder nev
rosen på en viss avstand. 
Det er i hvert fall ikke etter håndboka -og 
kan representere en fare for data
sikkerheten selv om antall koder er be
regnet på det motsatte. 

Den endelige løsning er å slå hele maski
nen av - menjeg trenger ingen ny boks
tøtte - og den er for lett til å bruker som 
moring(det tungeloddet i en frittliggende 
fast fortøyning for båt) . 

Er det mulig å drive litt forebyggende 
helsearbeid på IT - og gi samme person 
tilgang til flere programmer ved å bruke 
færre koder? 

(Personlige koder til minibankkort, 
bensinkort og lignende har jeg klokelig 
holdtutenom -disseerselvforskyldte, 
men tilsammen med kodene til 
dataprogrammene representerer dette 8-
10 koder å holde styr på) 

HJELP 

orittsavcteH~en. ·. Ikke bare for nettsurfere og datafreaker! 

Med Internet mot fremtiden 
Er vi datasinker ell er følger vi med? På de 
fleste områder er vi nok sinker. Dette 
kommer av at vi ikke har fått med oss 
datakunnskaper fra barndommen. Vi er 
rett og slett blitt for gamle og kan ikke se 
nytte i de utfordringer som forlengst er 
anerkjent i dataverdenen. Hva er Internet? 
Jo, det er en internasjonal motorveg eller 
datanett til formidling av kunnskaper. 
Kostnadene ved tilknytning til dette nett 
er lav og nytten stor. Det er nesten utrolig 
hvilke informasjoner, dataprogrammer 
osv. det gis tilgang til. Elektronisk post 
som Mail mv. er fremme hos adressaten 
umiddelbart etter at linjetasten er trykket 
ned. Under jordskjelvet i Kobe, Japan i 
januar 1995 var Internet en av de få 
muligheter som var åpne for hurtig over
føring av store datamengder til og fra 
omverdenen. Det samme gjall for stu
dentopprøret i Kina for noen år siden, 
hvor informasjonen mellom studenter og 
omverden gikk via Internet. 
For å komme inn på Internet trengs en 
datamaskin, Unix,MacellervanligPC, et 
modem og et abbonement ved en lokal 
koblingsstasjon. Et sliktabbonement inne-

bærer at du har tilgang til det internasjo
nalenettverk av datamaskiner. Tjenesten 
kan blant annet brukes til å sende og 
molta elekronisk post, lete i databaser 
etter informasjon, bruke dataprogram
mer eller kjøpe disse der de måtte være 
tilsalgs rundt om i verden, og delta i 
diskusjoner om de utroligste emner. For 
tiden kan du f.eks fritt kopiere Oracle 
database. 
Tidligere vardet mestforskere, studenter 
og datafreakere som benyttet dette nettet. 
Mulighetene er nå åpnet for fullt også for 
oss. I dag er det vel 30 mill brukere og 
antallet vokser raskt. Vil vi være med 
eller vil vi velge å slappe av? Det er opp 
til oss. Skal vi framover må vi følge med! 
Cyberspace som enkelte kaller brukerne 
av Internet, blir vi ved et abonement hos 
en lokal koblingsstasjon. EUnet, Tele
post Communication als ellerOslonett al 
ser av de vanligste alternativene i Norge. 
Via disse koblingsstasjonene har vi til
gang til alle verdens lands frie inforams
jonsmasse. På noen sekunder kan du f. 
eks få kontakt med de fleste av NASAs 
forskningssenter, CERN i Sveits, 

kongressbiblioleketi Washington(leseom 
Amerikansk vegbygging), eller søke et
ter en bortkommen slektning i utlandet. 
Selv fant jeg en fjern slekting ved et 
universitet i Canada, og det var ingen 
problemer med å kontakte min sønn som 
studerer i Toulouse, Frankrike.(TouJouse 
har f.eks egne ajourførte norske sider 
med opplysninger om norsk virksomhet 
og engasjem. i området). Under OL på 
Lillehammer i fjor kunne hele verden 
liste ut programmer og senere resultal
listerumiddelbartetterderespektiveøvel
sene var avsluttet. Tilsvarende kan det 
gjøres for alle vesentlige arrangementer i 
verden, uavhengig om det gjelder idrett, 
forskning, politikk undC1Visning osv. 
For å bruke Inernet uten altfor store og 
kompliserte kommandoer er det gunstig 
å bruke et hjelpeprogram som f.eks 
Mosaic. Slike programmer følger ofte 
med i en startpakke fra koblingsstasjonen. 

Skal vi være med, ellertørvi ikke? Nei. vi 
er nok blitt for gamle selv om vi ikke vil 
innrømme det, eller? 
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Vestfoldern~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ 

Min mening. forts. 

l~::,:1::1i::.::;t?Ji'IM:'.;~'.\ifl~~;1l·1~ Hastverk er I astverk 
Nå pågår omorganiseringen skeråkommetilbiltilsynet, til 
innen Statens vegvesen med tross for at vi ikke har mar
lynetshastighet. Jeg lurer noen kedsført oss. Kundene har til
ganger på om det blir tatt for- tro til oss og stolerpå oss. Skal 
hastede beslutninger. Jeg ten- vi ikke ta vare på disse kun
ker nå spesielt på nedleggelse dene? Det er utrolig at Ås nå 
av kontrollhallen i Horten. Det skal ivareta servicen for nord
er bestemt at fra 1.1. 95 skal fylket - det er bra publikums
aJle vare- og kombinerte biler behandling! 
til kontroll annet hvert år. Bil-
eierne kan velge å gå til et Fra 1998 skal EU-kontrollen 
verksted for å utføre denne også gjelde for personbiler. 
kontrollen. Likevel harvi sett Det blir en stor mengde som 
at det er svært mange som øn- skal kontrolleres hvert år. Selv 

... er en replikk som ikke sjel
den har gått igjen i kantina de 
siste par årene. Årsaken har 
vært at det oftere (heldigv is) 
har dukket opp nye fjes blant 
oss enn det som har vært van
lig "før i tiden" . Vi trenger 
fornyelse. ikke bare i form a 
DnV! 

Svaret på ovennevnte spørs
mål har enten blitt gjenstand 
for en gjettekonkurranse rundt 
bordet, eller har blitt besvart 

av noen som alltid er bedre 
informert enn andre. 
Men hvorfor må det være slik? 
Hvor har det blitt av rutinerfor 
introduksjon og presentasjon 
av n ansatte? Jeg er ikke ute 
etter å gjenopplive den over
flatiske hilserunden i hele hu
set som nyansatte tidligere 
måtte gjennom, uten å huske 
et eneste navn. En gradvis in
troduksjon på en og en avde-
1 ing, eventuelt ved en 
"oppsamlingsrunde" for flere 

Vil du holde foredrag? 
"Forskardagarna" i Linkoping faglig tema du kunne tenke 
er blitt et begrep blant sam- deg å dele med kollegaer i 
ferdseisfolk og forskere i Nor- Norden, så meld deg ..... ! 
den. I 1996 holdes konfer- Disse ord kommer fra Leif 
ansen for 13. gang. Har du et Klyve på trafikant& kjøretøy-
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Takk 
for oppmerksomheten i anledning 

min 75-års dag. 
Rolf B. Andersen 

Hjertelig takk 
for hilsener og blomster på min 85-års dag. 

Einar Mathisen 

om man velger å presse kon- heller se nærmere på forhol
trollen over til private verkste- dene når brikkene er falt mer på 
der, skal biltilsynet foreta plass. Jegsynesdeterforhastet 
stikkprøvekontroller. Omfan- å legge ned hallen nå. Hvilket 
get av disse kontrollene kan tilbud sitter vi da igjen med i 
bli ganske stort. Det ser ut for Horten? 
at myndighetene trenger lang 
tid å bestemme seg for hvor- Ett av formålene med omorga
dankontrollen skaldrives, men niseringen var nettopp at vi 
inntil videre ligger den under skulle gi et fullverdig tilbud til 
trafikk. Så lenge det ikke er kundene, ogsitteinnemednød
tatt noen avgjørelse på dette, vendig kompetanse! Nå går vi i 
mener jeg at hallen i Horten motsattretning. 
fortsatt bør eksistere. Så får vi 

nyansatte, burdederimot være 
mulig. 
Det finnes imidlertid heder
lige unntak: nyansatte på Bar
stad har i det siste (etter initia
tiv derfra!) blitt presentert på 
deler av vegkontoret! 

Det heiebunner egentlig i man
glende rutiner for hvordan vi i 
det hele tatt tar imot nyansatte 
i Statens vegvesen Vestfold 
generelt. Slik detnå er, blir det 
opp ti I hver enkelt leder å gjøre 

avdelingen. Han har tidligere 
deltatt på konferansen. 
Konferansen samler 12-1500 
deltakere fra vegetater, 
transportetater, politikere, for
skere m.fl . Foredragene fav
ner mange fagfelt og organi-

den nyankomne kjent med ar
beidsplassen, kolleger, rutiner 
etc. Det er i og for seg naturlig, 
men i tillegg burde vi hatt et 
fast og skikkelig opplegg for 
hvordan nyansatte mottas i eta
ten slik at de føler seg vel
kommen og blir tatt godt vare 
på, ikke bare av de nærmeste 
kollegene. 
Jeg synes å høre noen si at 
dette bør vi (også) ta fatt på 
etter I . juli. Men må vi hekte 
alt opp i Dn V? 

seres med mange foredrag 
parallellt. Eksempler på tema 
er: miljø asfaltogbetong,jem
bane, sykkelhjelm, kollektiv
trafikk , barn og miljø etc. 
Interessert i å bidra med noe? 
Kontakt Leif Klyve. 

Takk 
for oppmerksomheten i anledning 

min 60-års dag. 
Nils Wilhelm Berg 

Hjertelig takk 
for hilsener og blomster på min 70-års dag. 

Adolf Akerholt, Vivestad 



:,::~~'~.~~~~~·.: Svar på innlegget: Avgiftsfri rød diesel helsefarlig? 
11 Sutt 11 ikke på dieselslangen! 

Det er gjort tiltak i Vestfold. 
Grunnboringstraktorengårpåvanligdie
sel. Den står og går på ugunstige steder. 
med den følge at eksosutslippet blir plag
som for de som skal betjene maskinen. 
Karene som betjener maskinen mente at 
de hadde hatt mer ubehag av eksosen da 
den gikk på rød diesel. Ellen Mæhlum fra 
Toll- og avgiftsdirektoratet trekker fram 
eksempel fra Sverige hvor farvestoffet 
forbrenner fullstendig. Jegerikke kjemi
ker, men den svenske dieselen er grønn. 
Så det må i hvert faJI være et annet farve-

henvendelse fra voksne folk om at de 
føler ubehag og plager ved bruk av rød 
diesel , må dette tas til etterretning og 
gjøresnoemed. Væresegomdeharkjent 
plager før eller ikke. Det kan vel tenkes at 
det er folk som reagerer allergisk på rød 
diesel. 

Til personer som sutter på 
dieselslangen: 
Er det nødvendig? Det må være andre 
måter å gjøre dette på. Etter samtale med 
Hovedverneombudet i Buskerud kunne 

ville gro. Han måtte på sykehus for å få 
behandling. Dette skjedde etter at han 
begynte å suge opp den røde dieselen. 

Bruk vett 
Som avslutning vil jeg si til alle arbeids
takere i Statensvegvesen Vestfold: Bruk 
vett, benytt høvelig verneutstyr til de 
forskjellige jobbene. Det er din helse det 
gjelder. Du får ikke kjøpt noen ny hvis 
helsa svikter eller ulykker skjer grunnet 
manglende verneutstyr og uforsiktighet. 

stoff. Som en kommentar til Eva Haugs han fortelle et tilfelle hvor en maskin
uttalelse i Vegavisa vil jeg si : Når vi får kjører hadde fått sår i munnen som ikke 

... Jenter ... 

Tidligere plansj ef i Finnmark, Lene Mi.irer, er ei interessant 
j ente å høre på. Hun har opplevd endel på vegen til avd.leder. 

Jorun Sætre 

"Jentegruppa" 
jobber videre 
- Vi prøver å formidle våre 
erfaringer og opplevelseri den
ne gruppa videre til andre kvin
ner i etaten, sier Eva Monsen 
til Vestfolder'n. Gruppa med 
kvinnelige ledere i Statens 

vegvesen Vestfold har hatt te
makveld der jenter som job
ber i tradisjonelle mannsdo
minerte yrker og miljøer var 
invitert. 

Kvinnediskusjon i 
ledermøtet 
Lene Miirer, en av få kvinne-

lige ledere i Statens vegvesen 
var invitert. Hun hadde vært 
tilstede på ledermøtet på veg
kontoret tidligere på dagen. 
Der hadde hun sammen med 
gruppa med kvinnelige ledere 
snakketom kvinner i lederstil
linger i Vegvesenet og hvor
dan det oppleves, problemer 
osv. 

Jentene i etaten 
ønskerjentegrupper 
De fleste jentene som var til 
stede på temakvelden vil gjer

Hvem var med? 
- Vi plukket utjentersomjob
ber i typiske mannsdominerte 
yrker, sier Eva. Denne gangen 
var det disse som fikk invita
sjon, en annen gang kanskje 
det blir alle kvinner i etaten. 
Inviterte: Margrethe Jansen 
(vegsjefens serketær), Anne
Grete Fiberg og Anne Lise 
Torp fra biltilsynet, Anette 
Werkland og Marie Winsvold 
fra planavdelingen, Grete Bod
holt fra El8-anlegget, Elisa
beth Bratås fra laboratoriet i 

ne være med i en gruppe der de tilleggtil deseksjenteneigrup
kan komme sammen for å dis- pa. 
kulere, få hjelp til å løse diver
se problemer eller bare rett og 
slett snakke sammen. Ifølge 
Eva er ingen ny gruppe på 
gang. Det var denne gang tatt 
initiativ fra jentegruppa for å 
komme sammen å høre på 
Lene Miirer og snakke om 
kvinners plass i etaten. 

Jeg vil til slutt nevne at mange 
jenter i etaten har stilt spørs
mål om hvilke kriterier som er 
lagt til grunn for invitasjonen 
ti l denne temakvelden. Det er 
mange jenter i denne etaten 
som jobber i mannsdominerte 
miljøer. · 

r ' VEGMESTERSKAPET I LANDEVEGSLØP 
I SOGNDAL 

Ca. 40 VEGA-medlemmer deltar i år i Vegmesterskapet 
i Sogn 26. -27. mai. Noen springer 4 km Leikanger
Hennansverk 26. mai, mens andre er med på 5 km 

eller 21 km i Balestrand 27. mai . 

2t 



Vestfoldern~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ 

Notis hentet fra tidsskriftet "Fortidsvern" 4/94 

Bru, bru, bri Ile .... 
Siden det dreier seg om sltjønn 
og estetikk, er det fristende å 
knytte en liten kommentar til 
språket i boken. Det litt iro
niske eratdet henvises til bro
ens metaforiske funksjon i lit
teraturen og barnerim og lig
nende under kapitler "Bruer 
som symbol" : "Slike bruer fin
ner vi gjeme som motiv på 
postkort, i reklamer foret sted, 
i sangtekster osv. De repre
senterer altså en identitet, et 
symbol som alle kjenner" . 
Ja. vi som var barn en gang 

husker både "Bru, bru, brille" 
og "Under den hvite bru, sei
ler en båt med to" . 
Bru er dog - så vidt - til å leve 
med; verre er det med veg. 
Alle vet at man kan lære å lese 
veg som vei , som meg og deg, 
men det har vi ikke lært og vi 
lærer det ikke. Det høyfre
kventeveg river den språklige 
stilen i stykker og hakker opp 
et ellers velformulert bokmål. 
Disse tåpelige språk
problematiske diktater resul
terer i en kludret stil som trek-

ker oppmerksomheten vekk 
fra innholdet i teksten: 
"Bakover i historia har bru
bygging alltid blitt sett på med 
respekt som det ypperste innen 

egbyggingskunsten". " "Ei 
bru som synes fra vegen". ""Ei 
rett bru er statisk, byggteknisk 
og estetisk bedre enn ei bru 
som ligger i ei vegkurve". 
Statlige verk og vesener bør 
slutte med dette tøyset. Legg 
heller inn et par kapitler på et 
velklingende og stilsikkert 
nynorsk. 

Sikkerhetsstillelse ved bygg
og anleggskontrakter 

I rundskriv 95/4 har Vegdi
rektoratet opplyst at NS 

3430 pkt. 13 er revidert. 
Realiteten i endringen er at 
det er tatt inn "dersom ikke 
annet er avtalt" skal det stil
les sikkerhet. Tidligerevardet 
ikke unntak for dette. 
Etter at standarden er endret 
må det derfor ved anbudsut
arbeidelsen foretas en kon
k1·et vurdering av behovet 
for sikkerhetsstillelse i 
utførelsestida og reklama
sjonstida. 
Sikkerhet i utførelses- og 
reklamasjonstida påfører 

entrepenøren utgifter som i 
neste omgang må dekkes inn 
av byggherren. Det bør derfor 
ikke fastsetteshøyere garanti
beløp enn de som er angitt i 
NS 3430 uten i helt spesielle 
tilfeller. 

V ed kortvarige og spesi 
elle oppdrag kan det 

være en unødvendig kostnad 
å kreve garanti i utførelsestid. 
Et eksempel på dette kan være 
at betaling ikke skal skje før 
oppdraget er fullført. Dersom 
garanti kreves her skal denne 
normalt være 10%. 

Sikkerhet i reklamasjonstid må 
vurderes ut fra reelle behov , 
og der slik reklamasjonstid er 
unødvendig/lite hensiktsmes
sig, kan sikkerhet i 
reklamasjonstida frafalles . 
Eksempler på dette kan være 
rene transportoppdrag, masse
flytting m. v. hvor det er klart 
at reklamasjonstid er uten be
tydning. 

N y ordlyd finnes i rund
skriv 95/4 fra Vegdirek

toratet, ark nr. 601. 

Yngvar P edersen 

Det nye bone
middelet som er 
tatt i bruk på 
Vegkontoret ser 
ut til å slå både 
Micro plus og 
grønnsåpen;, 
blankt er det 
iallefall. De 
muntre renhold
erne som gjør en 
kjempejobb er: 

L-~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ 

Solveig Mathisen 
og Anne 
Vestskogen 
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ARBEIDSMILJØ 
Kjemiske 
og helsefarlige stoffer 
Alle kjemiske-og helsefarlige stoffer 
er nå registrert. 
Det enkelte arbeidssted vil få overle
vert en oversikt over hvilke stoffer 
som finnes på stedet etter hvert som 
registreringene blir lagt inn på data. 

Det er samlet inn mellom 500 og 
1.000 kg med spesialavfall under re
gistreringsarbeidet. Dette vil bli le
vert til godkjentmottak for spesialav
fall. 
Regningen vil bli sendt det enkelte 
arbeidssted . 

Det er forsatt innkjøpsstopp for Ll 
kjemiske stoffer som ikke allerede er 
på det enkelte arbeidssted . 

Farget diesel 
Arbeidsgruppen som har vurdert om 
rod diesel gir helseplager anbefaler at 
denne dieselen fortsatt skal brukes . 
Regjeringen vil den 1 O.mai komme 
med en vurdering av arbeidsgruppens 
konklusjoner. 

Gruppen er ikke i tvil om at folk er 
blitt syke. men de har ikke funnet noe 

ved stoffenes kjemi eller giftighet som 
kan forklare dette. 

Farget diesel er skiftet ut med blank 
diesel på enkelte maskineri Vestfold . 
Jeg mener at dette bør fortsette . Mer
kostnaden hos oss er liten for de få 
maskinene det gjelder. Maskinene 

Denne spalten er ment 
som et informasjonssted 

for Helse-, Miljø- og Sikker
hetsarbeidet i Statens 

vegvesen Vestfold. Spalten 
bfir skrevet av verneleder 
som tar opp aktuelle em
ner og temaer som han 

arbeicfer med. Forslag og 
synspunkter kan cfu 

ringe inn på 
telefon 33 37 17 56, 

personsøker 96 62 95 12, 
eller sende noe i posten. 

brukes på steder hvor det er vanskelig 
å få en tilfredstillende utlufting som 
f.eks . grøfter, små trange daler o.l. 

Jeg regner med at vegdirektoratet 
kommer med et utspill etter 10. mai . 

Overtidsarbeid 
Reglene for overtidsarbeid er endret i 
arbeidsmiljøloven . 
Hovedendringen er at tillitsmann nå 
kan gjore avtale for en periode på 3 
måneder. 
Tidligere måtte dette behandles i 
AMU . 
De grenser som nå gjelder er vist 
nedenfor: 

• • • • • • • • • • • • 

En utdypning av reglene. samt for
slag til avtale kan f'aes ved henven
delse til meg. 
Kopi av avtalen skal sendes personal
seksjonen . 

NB! Når overtids og merarbied kan benyttes er 
det regulert i §49 pkt 1. 

Uten spesiell avtale Etter skriftlig avtale 
med tillitsmann 

Rett til fritak er regulert i §49 pkt 2. (§50pkt I) (§50pkt I) 

Avtalen har en varighet på inntil : Generell 3 måneder 
Maksimal sammenhengende arbeidstid pr. døgn : 14 timer 16 timer 
Maksimal overtid pr. uke: JO timer 15 timer 
Maksimal overtid i fire sammenhengende uker: 25 timer 40 timer 
Maksimal ovetid i løpet av et år: 200 timer 300 timer 
Minimum hviletid mellom hver arbeidsøkt (§50 pkt 2) : JO timer 8 timer 
Minimum sammenhengendeukentlig fritid (§50 pkt 3): 36 timer 28 timer 
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DfT S~JfR 
Anleggsavdelingen 
FV 285 Fakserød-Sandefjord lufthavn: 
Nytt veganlegg skal utføres i entreprise. (Ny forbindelse 
Torp-E 18) Anbudsinnbydelse skal ut primo mai-95. 
MPG Nedre Langgt. Tønsberg: 
Opprustning skal utføres i entreprise, hvor byggeplan ferdig
stilles primo mai og anbudsinnbydelsen sendes ut mai-95. 
Fasadeutbedringer mot støy langs riksveger: 
Arbeidene utføres i entrepriser. 
RV 303 Tjøllingvn Larvik, ferdigstilles primo mai 1995. 
E 18 i Sande kommune, ferdigstilles primo juni 1995. 
RV 19 Borre kommune, er sendt på anbud og ferdigstilles i 
august 1995. 
Små og mellomstore anlegg 
Støyskjerming: 
Går inn i avsluttende aktiviteter på E 18 Amundrød og langs 
RV 19, sydover vegen. 
Avsluttende arbeider: 
I løpet av mai gjennomføres avsluttende arbeider på 
Ollebukta, Kirkeveien og Slagenveien. 
RV 19 Miljøsone Horten: 
I løpet av mai vil vi starte anleggsarbeider på strekningen 
Trimveien og Johan Riefs gate. 
FV 465 Eikveien: 
Anlegget startes opp i uke 17. Det skal opparbeides tosidig 
gang- og sykkelveganlegg. 
Bruarbeider 
Foss bru(E 18): Betongreparasjoner av forstøtningsmur, samt 
rekkverk settes opp. 
Tem bru: Tredekke skiftes ut 

E 18 Nord 
Gulli: Betongrep. av betongelementer foretaes. 
Kryss E 18/ RV 319 i Sande: G/S-veg ved Haga skole, 
lnterimsveg justeres og asfalteres, Elementkulvert monteres 
og bygging av G/S-veg pågår. 

G~ 
50 år 
Karsten Gjersøe 
60 år 
Johanne Johannessen 
K~ll Karlsen 
65 år 
Martha Askland 
70 år 

26.4 

20.4 
18.4 

30.4 

' 

Bruarbeider 
Brekke vegkulvert: Membran legges. 
Brekke vannkulvert: Kulverten støpes ferdig, rister monteres 
og tilbakefylling foretas. 
Hole vest: Stillasoppbygging pågår. Forskaling, armering og 
overbygning foretas. 
Gunnarsrud bru(Buskerud): Statens vegvesen Vestfold s~ 
per resterende 580 m3 for NSB og SW Buskerud. 
Budderud bru(FV 945).Sande: Betongreparasjoner på kant
drager og justering av rekkverk. 
Lensberg bru (FV 524): Rep. av skadet bjelke og vingemur . 
Driftsavdelingen 
Område 1 
Etter at vegvesenet overtok vedlikeholdet av gang- og 
sykkelvegene skal vi i gang med feiing, renhold og utbedrin
ger og asfaltering. Ellers vanlig vårlig vedlikehold på riks- og 
fylkesvegene. 
Nye brøytekontrakter for neste år må opprettes. 
Holmestrandtunnelen: hovedrengjøring i uke 17. 
Område2 
RV 306 v/Dahl, sprengning av grøft. 
RV 312, knusing av stein. 
FV 525, Askjerdalen, utbedring. 
E 18 Nord, montering av miljøstasjon. 
Ellers er det generelt vintervedlikehold, beskjæring av plan
ter og busker, kraftrydding langs GIS-veger etc. 

Område3 
Prosjekt verneverdig vei settes i gang på FV 205. 
Ellers er det mye forskjellig arbeid; renhold, kantskjæring, 
rydding, grøfting, feiing, rep. av kantstein og asfaltarbeide. 

Planavdelingen 
Eiendomsseksjonen: Flyfotografering i perioden 
20. april til 10. mai, for kartlegging: 
E 18 Revå - Ødegården RV 35 Sundbyfoss - Ås 
RV 32 Hof - Sundbyfoss - Buskerud grense 
RV 301 Solli - Stavern RV 308 Borgheim - Sundane 
RV 315 lslandshøgda - Gudum 
FV 163 Verningen - Tjølling krk 
FV 169 Amundrød - Ringdal 
Jordskiftefelt lslandshøgda 
E 18 Hallan - Hanekleiva i Sande: 
I april blir det gjennomført tvangstiltredelse i søndre Bolstad
åsen og Gilhusdalen. Skjønsbegjæring på den aktuelle strek
ningen sendes i månedsskiftet mars/april. 

Hilmer Anholt 
Gudmund Skogen 
KnutBøyum 
75 år 

7.4 
6.5 
12.5 Inger Merete Askjem 

Jan Erik Larsen 
-Kontorfullmektig E 18(engasjement3år) 
-Avd.ing. Vegprosjektering(vikariat2,5år) 

Einar Jensen 
Rolf B. Andersen 
80 år 
Rolf Kristiansen 

4.4 
7.4 
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Jan Erik Molland -fagarbeider anlegg 
Jan Egil Blix -spesialarbeider anlegg 
Roar Steen -spesialarbeider anlegg 
Hans Petter Carlsen -EDB-konsulent (vikariat 1 år) 


